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P r o t o k ó ł  Nr XXVII/17 

    

     z sesji XXVII kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego odbytej w dniu 24 lutego 2017 r. 

w Powiatowym Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Zduńskiej Woli,                                                  

w godz. od 10:00 – 14.00. 

 

Ustawowa liczba radnych       - 19 

Stan faktyczny radnych         -  19 

Obecnych na sesji radnych   -  19 

 

Obecni na sesji radni: 

1. Andruszkiewicz Elżbieta 

2. Iwaniuk Hanna     

3. Kaczmarek Adam    

4. Kaczorowska Marta                     

5. Kochelski Janusz                                    

6. Kubiak Dariusz                                       

7. Łabędzki Marcin     

8. Mataśka Paweł                                 

9. Pacewicz Feliks       

10. Pawłowska Joanna               

11. Rybka Marcin    

12. Rychlik Wojciech     

13. Solarek Romuald                                    

14. Strzelczyk Przemysław              

15. Szuster Stanisław    

16. Warchlewski Piotr     

17. Witkowska Jolanta 
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18. Włodarczyk Grzegorz 

19. Ziółkowski Tomasz 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie obrad sesji XXVII kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego                                             

i stwierdzenie prawomocności obrad przez Przewodniczącego Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego. 

 

Otwarcia sesji XXVII kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego dokonał 

Przewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego Pan Janusz Kochelski, witając 

radnych i przybyłych gości. Stwierdził również że, na sali jest obecnych 19 Radnych 

(na faktyczny stan 19) wobec czego wszystkie podjęte na sesji uchwały będą 

prawomocne i obowiązujące. 

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

1. Otwarcie XXVII sesji V kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji V kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

4. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z powierzenia Miejskiej Bibliotece 

Publicznej  im. Jerzego Szaniawskiego w Zduńskiej Woli funkcji biblioteki 

powiatowej w 2016 r.   

7. Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu 

Zduńskowolskiego w 2016 r.   

8. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa  i 

porządku publicznego oraz skuteczności działania Komendy Powiatowej Policji w 

Zduńskiej Woli w 2016 r.  

9. Sprawozdanie Starosty Zduńskowolskiego z realizacji programu zapobiegania 
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przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 

„Bezpieczny Powiat Zduńskowolski 2015-2018” za rok 2016.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół i placówek oświatowych z budżetu powiatu 

zduńskowolskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystywania.   

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie upoważnienia Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego do podpisania umowy w sprawie ustanowienia 

partnerstwa i przekazania pomocy finansowej.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/86/16 w sprawie 

uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 

2017-2035  –   FK.3/17.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/87/16 w sprawie  

      uchwalenia budżetu na rok 2017 – FK.4/17.    

14. Interpelacje i zapytania Radnych.   

15. Wnioski i oświadczenia Radnych.  

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie XXVII sesji V kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kochelski poinformował, że Zarządu Powiatu 

wnosi dwie autopoprawki; 

1/ dotyczy projektu uchwały o sygn. Fk.3/17. 

2/ dotyczy projektu uchwały o sygn. FK.4/17. 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów „za”) przyjęła proponowany porządek 

obrad. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XXVI sesji V kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów „za”) przyjęła protokół z XXVI sesji 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
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Punkt 4 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

 

Starosta Wojciech Rychlik przedstawił informację międzysesyjną: 

Na sesji w dniu 03 lutego 2017 r. Rada Powiatu podjęła                                                          

16 uchwał. Uchwały wykonywane są zgodnie z ich postanowieniami. 

Od ostatniej sesji odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu.  Przedmiotem 

obrad Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak i 

wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady. 

1. Rozpoczęły się prace związane z konserwacją koron drzew rosnących w pasie 

dróg powiatowych na terenie Powiatu Zduńskowolskiego. 

Wykonawcą prac jest firma wybrana w trybie zapytania o cenę i jest to firma USŁUGI 

TRANSPORTOWO – KOMUNALNE Beata Kamola z siedzibą w Czechach. 

Kwota przeznaczona na realizacje zadania to 59.500 zł. brutto 

Usługa dotyczy : 

- podniesienie koron naruszających skrajnię drogową, 

- usunięcie suchych i obumarłych gałęzi, 

- formowanie koron z ich prześwietleniem, 

- usunięcie odrostów od brył korzeniowych,  

- uprzątniecie terenu.  

Usługa dotyczy ok. 340 szt. drzew na ulicach: Szkolnej, Łaskiej na odcinku od Placu 

Wolności do ul. Łódzkiej (bez klonów kulistych), Paprockiej, Dąbrowskiego, drogi 

powiatowej Nr 4903E Korczew – Wojsławice (strona zachodnia), drogi powiatowej Nr 

4907E we wsi Suchoczasy (odsłonięcie latarni ulicznych). Planowany termin 

zakończenia robót to 31.03.2017 r.  

  2. Pracownicy Powiatowego Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli  rozpoczęli sprzątanie 

pasów dróg powiatowych w zakresie wygrabiania zieleńców, zamiatania chodników, 

ciągów pieszo – rowerowych i ścieżek rowerowych oraz jezdni. Pozimowe 

oczyszczanie dróg będzie przeprowadzone kolejno na wszystkich ciągach dróg 

powiatowych i ze względu na zalegającą znaczną ilość piasku czynności te będą 

ponawiane w zależności od potrzeb.    
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1. W dniu 09.02.2017r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na roboty 

budowlane pn. „Przebudowa ul. Kilińskiego w Zduńskiej Woli na odcinku od ul. 

Łódzkiej do ul. Szadkowskiej. Termin składania ofert został ustalony na dzień 

24.02.2017r. na godzinę 13:00.  

2. W dniu 23.02.2017 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony unieważniane pn. 

„Budowa drogi powiatowej stanowiącej łącznik drogowy z węzłem drogi 

ekspresowej S8 – Zduńska Wola Wschód ” realizowanego w ramach projektu: „ 

Miejski Obszar Funkcjonalny Zduńska Wola - Karsznice – budowa łącznika z 

drogą ekspresową S8 na terenie powiatu zduńskowolskiego i powiatu łaskiego”. 

Termin składania ofert został ustalony na dzień 14.03.2017r. na godzinę 11:00. 

Zamówienie będzie realizowane w formule zaprojektuj i wybuduj.  

 

I. W części dotyczących działań międzysesyjnych prowadzonych przez 

placówki pomocy społecznej: 

 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli w okresie 

międzysesyjnym realizowało zadania statutowe. 

Dom Dziecka im. św. Maksymiliana Marii Kolbego w Wojsławicach w okresie 

międzysesyjnym realizował zadania statutowe. 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Przatówku w okresie międzysesyjnym 

realizował  swoje zadania statutowe. 

ŚRODOWISKOWY DOM SAMOPOMOCY W ZDUŃSKIEJ WOLI PRZY UL. 

ŁASKIEJ 46 w okresie międzysesyjnym realizował swoje zadania statutowe. 

ŚRODOWISKOWY DOM SAMOPOMOCY W ZDUŃSKIEJ WOLI PRZY  

UL. DĄBROWSKIEGO 15 w okresie międzysesyjnym realizował swoje zadania 

statutowe. 

Dom Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli w okresie międzysesyjnym realizował 

swoje zadania statutowe. 

Dom Pomocy Społecznej w Prztówku w okresie międzysesyjnym realizował swoje 
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zadania statutowe. 

Starosta uczestniczył w licznych spotkaniach i uroczystościach. 

W dniu 7 lutego br. w siedzibie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Zduńskiej Woli odbyła się inauguracja IX edycji kursu „Młodzież i Pierwsza 

Pomoc”. W ramach kursu ok. 700 uczniów z klas przedostatnich szkół 

ponadgimnazjalnych zdobędzie wiedzę dotyczącą zachowania się w sytuacjach 

zagrożenia życia i udzielania pierwszej pomocy poszkodowanym. 

W dniu 10 lutego 2017 r. w Powiatowym Młodzieżowym  Domu Kultury w Zduńskiej 

Woli z okazji Dnia Babci i Dnia Dziadka odbyły się koncerty w wykonaniu zespołów 

artystycznych placówki. 

W dniu 18.02.17 r. w murach II Liceum Ogólnokształcącego im. Jana Pawła II 

w Zduńskiej Woli odbył się II Konkurs Historyczny pod patronatem Wydziału Prawa 

i Administracji Uniwersytetu Łódzkiego oraz Starosty Zduńskowolskiego. Do 

konkursu przystąpili uczniowie gimnazjum, którzy w tym roku rozwiązali test 

dotyczący sprawy polskiej w okresie napoleońskim. 

4 lutego -  Wziął udział w balu studniówkowym Zespołu Szkół Elektronicznych. 

6 lutego  - Uczestniczył w spotkaniu z panem Witoldem Stępniem, Marszałkiem 

Województwa Łódzkiego, które odbywało się pod hasłem: „Murem za samorządem.” 

Marszałek zainicjował szerokie spotkanie samorządowców z całego regionu na temat 

zmian ustrojowych, które są szykowane przez rząd. W spotkaniu uczestniczyła, 

między innymi, pani Hanna Zdanowska, prezydent Łodzi. 

9 lutego - Wziął udział w spotkaniu dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych i 

pedagogów szkolnych ze zduńskowolskimi policjantami, którzy mówili o warunkach 

zachowania bezpieczeństwa w placówkach oświatowych i przedstawili praktyczne 

aspekty postępowania w sytuacjach kryzysowych, jakie mogą pojawiać się w 

szkołach. Spotkanie zorganizowano w Starostwie Powiatowym w Zduńskiej Woli i  

realizowane było pod hasłem: „Prawny i społeczny obowiązek zawiadamiania 

organów ścigania o popełnionym przestępstwie - pokaz walizki edukacyjnej.” 

10 lutego - Miało miejsce otwarcie ofert w konkursie na realizację zadania 

publicznego pod nazwą „Aktywna Dolina Rzeki Warty”. Dla autora najlepszej pracy 

przewidziano nagrodę pieniężną w wysokości 5 000 zł brutto. Wyłoniony najlepszy 

projekt logo stanie się oficjalnym elementem identyfikacji wizualnej projektu i będzie 
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wykorzystywany w związku z działalnością promocyjno-informacyjną w ramach 

realizacji projektu oraz po jego zakończeniu. Procedura konkursowa jest w trakcie 

realizacji.  

13 lutego  - Wziął udział w ewaluacji w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Wojsławicach.   

15 lutego - Wziął udział w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia w 

Powiatowym Urzędzie Pracy. 

16-17 lutego - Wziął udział w spotkaniu Akademii Samorządowca, którego celem 

była wymiana myśli  i doświadczeń związanych z funkcjonowaniem samorządów 

lokalnych z obszaru województwa łódzkiego. Spotkanie odbyło się w dniach 16 – 17 

lutego w Rąbieniu. 

22 lutego - Wziął udział w ewaluacji w Zespole Szkół w Karsznicach. 

23 lutego - Powołany został komitet do organizacji obchodów 60-lecia Komendy 

Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej. 

Starosta Wojciech Rychlik zaproponował podjęcie przez Radę Powiatu stanowiska w 

sprawie zgłoszenia protestu wobec negatywnej opinii dotyczącej celowości inwestycji 

budowlanej obejmującej powstanie jednolitego zespołu podmiotu leczniczego – 

zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego sp. z o.o w Zduńskiej Woli, wydanej przez 

Wojewodę Łódzkiego z dnia 25 stycznia 2017 r.  

 

W części dotyczących działań międzysesyjnych, prowadzonych przez 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy Sp. z o.o. w Zduńskiej Woli, szpital 

realizował działania statutowe.  

 

W dniu 10 lutego 2017 roku złożony został wniosek o dofinansowanie projektu pn.: 

„Budowa obiektu Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego Sp. z o.o.” wraz z 

załącznikami w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Łódzkiego na lata 2014-2020, oś priorytetowa VII Infrastruktura dla usług 

społecznych, działanie VII.2 Infrastruktura ochrony zdrowia (numer wniosku 

RPLD.07.02.00-10-0037/17) 

W dniu 15 lutego 2017 roku otrzymaliśmy wydaną przez Wojewodę Łódzkiego Opinie 

o celowości inwestycji z dnia 25.stycznia 2017 r.: opinia negatywna w przedmiocie 

celowości inwestycji budowlanej obejmującej powstanie jednolitego zespołu 
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podmiotu leczniczego – Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego, dla ulokowania w 

nim lecznictwa szpitalnego, poradni podstawowej i specjalistycznej opieki medycznej 

oraz pracowni diagnostycznych. 

Wobec powyższego Starosta Wojciech Rychlik zaproponował podjęcie przez Radę 

Powiatu stanowiska w sprawie zgłoszenia protestu wobec negatywnej opinii 

dotyczącej celowości inwestycji budowlanej obejmującej powstanie jednolitego 

zespołu podmiotu leczniczego – zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego sp. z o.o w 

Zduńskiej Woli, wydanej przez Wojewodę Łódzkiego z dnia 25 stycznia 2017 r. 

Odczytał projekt stanowiska.  

 

Radny Dariusz Kubiak zapytał czy przyszło uzasadnienie do wyroku w sprawie 

zadania Północ-Południe.  

 

Starosta Wojciech Rychlik odpowiedział, że uzasadnienie przyszło. Zostaną podjęte 

stosowne działania. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Kochelski poprosił o zabranie głosu przez prezesa 

szpitala. 

 

Pan Janusz Ratajczyk Prezes Zduńskowolskiego Szpitala Spółka z o.o. przypomniał, 

że na ostatniej sesji przytaczał już zasady dokonywania oceny programu „iowisz” 

przez NFZ i Wojewodę. Pytania zawarte w tym programie dotyczą bardziej klinik i 

instytutów medycznych niż szpitali powiatowych. Wykazał różnice w ocenie 

wniosków dokonane przez NFZ i Wojewodę. Z końcowego algorytmu wynika 

jednoznacznie, że ostanie 3 pkt w „iowiszu” mają ogromną wagę i wpływają 

drastyczne na zmniejszenie lub zwiększenie liczby punktów.   Województwo łódzkie 

to województwo, gdzie zostało złożonych najwięcej wniosków. Około 25 % wniosków 

zostało ocenionych negatywnie, między innymi w Wieluniu oraz 4 wnioski w 

Opocznie. Pan Wicewojewoda był w zduńskowolskim szpitalu, zadeklarował pomoc 

w postaci wyjazdu do Ministerstwa  i  wsparcie w działaniach w uzyskaniu 

pozytywnej oceny. Wojewoda jednoznacznie ocenił, że rozbudowa szpitala jest 

konieczna. 
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Radna Joanna Pawłowska w mediach zostało powiedziane, że powinien                           

być utworzony „iowisz 2” . Zapytała czy pan prezes wie jak zostały ocenienie inne 

szpitale. Czy tzw. „zielone światło” otrzymały od Wojewody szpitale kliniczne czy 

także dotyczy ono szpitali powiatowych. Skąd się wzięła różnica w punktacji. 

Maksymalna liczba punktów 6200 a szpital otrzymał 134.  

 

Janusz Ratajczyk Prezes Zduńskowolskiego Szpitala Spółka z o.o. poinformował, że 

w temacie który szpital otrzymał bądź nie otrzymał wymaganą liczbę punktów jego 

wiedza jest średnia. Sieradz prawdopodobnie otrzymał na jeden z oddziałów oraz 

szpital Barlickiego w Łodzi ale jest to klinika. Pan  Wojewoda uważa, że powinny            

być co najmniej dwa „iowisze” dla klinik i instytutów medycznych oraz drugi na 

potrzeby szpitali powiatowych. Gdyby nie trzy ostanie punkty, szpital otrzymałby (+/-) 

8484 punkty. NFZ ocenił wniosek na 1987 pkt, pan Wojewoda na 134 pkt. W 

proteście szpital skupił się punktach, gdzie trzymał „0” oraz na tych gdzie została 

nadana mniejsza liczba punktów jak proponował NFZ. Szpital nie będzie prowadził 

działań innowatorskich bo nie jest to szpital kliniczny a szpital I stopnia.   

 

Radna Joanna Pawłowska stwierdziła, że „iowisz”  powstawał w październiku 2016 w 

podobnym czasie ministerstwo pracowało nad siecią szpitali. Te dwie sfery 

rozjeżdżają się totalnie. Program „iowisz” nijak nie przystaje do rzeczywistości.  

 

Janusz Ratajczyk Prezes Zduńskowolskiego Szpitala Spółka z o.o. poinformował, że  

sieć szpitali ulegała pewnym zmianom. Sieć powoduje, że szpital ma ryczałt na okres 

czterech lat. Za rok wejdzie ustawa o jakości i bezpieczeństwie pacjenta. Jak się ma 

do tego kontrakt na 4 lata tego nikt nie wie.  

 

Starosta Wojciech Rychlik wyraził nadzieję, że podjęte stanowisko wpłynie na 

podjętą decyzję. Bez rozbudowy szpitala nie poprawi się standardów. Absurdem jest 

że organ administracji, który nie inwestycje, korzystając z kompetencji ustawowych 

blokuje działania , które służą  mieszkańcom i społeczności lokalnej. Kontestuje się 

działania organów, które wkładają pieniądze, które dążą do polepszenia warunków. 

Zgodnie z ustawą niewiele da się zrobić, gdyż wszystkie inwestycje powyżej dwóch 

milionów będą wymagały zgody Wojewody.  
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Przewodniczący Rady Janusz Kochelski stwierdził, że wizytę Wicewojewody 

odczytuje w taki sposób „przepraszamy za nasze stanowisko ale nie możemy 

inaczej”. W przygotowanym stanowisku zabrakło elementów krytyki powodów zajęcia 

stanowiska.  

 

Radny Adam Kaczmarek stwierdził, że w stanowisku zabrakło elementów, które były 

głównym czynnikiem podjęcia decyzji przez Wojewodę. Nie można nikogo 

podejrzewać o złe intencje. Narzędzie, które powstało być może nie jest jeszcze 

dopracowane. Być może protest wymaga redakcji w tym obszarze i zejścia z 

elementów, które sugerują, że Wojewoda ma złe zamiary i dąży do zamknięcia 

zduńskowolskiego szpitala. Wskazane jest stonowanie tego wystąpienia.  

 

Radny Paweł Mataśka poinformował, że radni PiS od wielu lat monitorują sytuację 

szpitala, która nie jest za ciekawa, jest wręcz smutna. Dokumenty przedłożone 

zostały radzie w dniu dzisiejszym, na dodatek są niekompletne. Brakuje wniosku, 

który został złożony. Trudno jest zatem odnieść się do decyzji Wojewody oraz 

głosować nad stanowiskiem.  

 

Członek Zarządu Hanna Iwaniuk stwierdziła, że nie zgadza się z panem Adamem 

Kaczmarkiem, że projket jest niedopracowany. Poza tym, że jest nie podpisany i nie 

wysłany. Odniesienie do poszczególnych kryteriów jest bardzo szerokie. Być może 

niektórzy czują się pokrzywdzeni brakiem kompletu dokumentów ale osobiście nie 

umiałby tego ocenić, są od tego specjaliści i trzeba do nich podejść z zaufaniem. 

Czas na złożenie protestu jest określony. Sam protest bez stanowiska, będzie miał 

inny wydźwięk. Wierzę, że osoby które pracowały nad tym tematem zrobiły to 

rzetelnie. Stanowisko ma na celu nie tyle opinię, a obawy co może spotykać Zduńską 

Wolę i mieszkańców powiatu w zakresie opieki zdrowotnej. 

 

Radna Joanna Pawłowska stwierdziła, że stanowisko jest apelem „chcemy mieć 

szpital” chcemy zweryfikować ocenę, nie mówi się tu, że ocena jest błędna. Należy 

się zastanowić czy chcemy walczyć o ten szpital, czy nie chcemy. Stanowisko jest 

wyrazem woli walki o szpital.  
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Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ziółkowski stwierdził, że „nie, że my chcemy” - 

naszym obowiązkiem jest dać sygnał Panu Wojewodzie ale przede wszystkim 

naszym mieszkańcom.  

 

Radny Marcin Rybka poinformował, że rozmawiał z osobą, którą darzy dużym 

autorytetem. Osoba ta obserwuje walkę pana starosty o szpital przez okres ostatnich 

11 lat i patrząc na wydarzenia z ostatnich dni stwierdzała, że „pan starosta ucieka od 

odpowiedzialności za szpital jak cygan na skradzionym koniu”. To jest kolejna próba 

ucieczki. Nie widać powagi w tym wszystkim, merytoryki i kompetencji i prawdziwej 

determinacji o to by ten szpital postawić. To co robi pan starosta to są to zabiegi 

polityczne.  

 

Starosta Wojciech Rychlik wyraził zaskoczenie postawą radnego Rybki, jest radnym 

drugiej kadencji. Trzeba być ślepym by nie widzieć ile trudu zostało włożone w ten 

szpital. Walka ta trwała od wielu dziesiątek lat. Za oknem widać teren  gdzie w latach 

80-ych  miał powstać nowy, wielki szpital. Niestety komuna sieradzka przeniosła 

szpital do Sieradza. Teraz Wojewoda mówi, że nie ma potrzeby rozbudowy szpitala 

w Zduńskiej Woli. Warunki w szpitalu zduńskowolskim były gorsze niż w niejednym 

POZ – cie gminnym.  Warunki poprawiły się dzięki termomodernizacji i zakupionemu 

sprzętowi za 10 mln zł. Zakup sprzętu, karetek, oprogramowania. Dziś podejmowane 

działania to działania na przyszłość. Trzeba stworzyć warunki, które będą służyły 

przez najbliższe dziesięciolecie. Dziś są środki unijne i trzeba próbować po nie 

sięgać. Z  budżetu powiatu przy 4 mln wolnych środków, za 50 mln szpitala się nie 

wybuduje. Nowa władza wprowadziła zapisy, które utrudniają wszelkie działania.  

 

Radna Joanna Pawłowska stwierdziła, że zadaniem rady jest zajęcie stanowiska 

wobec negatywnej opinii wniosku dotyczącego rozbudowy zduńskowolskiego 

szpitala. Stosownie socjotechnik, by odbiec od tematu, w tej chwili nie jest potrzebne. 

Zaaprobowała powrót do tematu i przeprowadzić głosowanie. 

 

Rany Marcin Rybka stwierdził, że fakty są takie, że bezpieczeństwo będzie 

zagwarantowane między innymi rozwiązaniami prawnymi, które są podejmowane 
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przez radę ministrów ma tu na myśli projekt ustawy o sieciach szpitali. Niedługo 

będzie rozporządzenie i to są rozwiązania, które w krótkim czasie zapewnią, że 

szpital będzie funkcjonował. Od wielu lat wydaje się wielkie pieniądze, robi wiele 

projektów mówi się o lądowaniu helikopterów a nagle ta bańka pęka. Jest tu bark 

kompetencji i wizji rozwoju szpitala.   

 

Wicestarosta Marcin Łabędzki fakty są faktami ale poza faktami jest też interpretacja 

tych faktów. To co pan radny mówi, to nie są fakty to jest jego osobista interpretacja. 

Daleko posunięta i mijająca są z rzeczywistością. Mamy tło, które nam pokazuje w 

jakiej jesteśmy rzeczywistości. Dziś stanowisko rady to apel, apel o rozsądek do 

rządu, który stworzył narzędzie, które powinno pomagać a jest bezduszne i cicho 

likwiduje małe szpitale powiatowe.  Cicho bez niczyjej winy bo wyszło tak z punków. 

Powinno być wsparciem a nie decydentem czy to ma być czy go nie być. Pan 

Wojewoda, który przyjechał do szpitala mówi, że jest za szpitalem ale ma związane 

ręce. On nie wie i nic nie może zrobić. NFZ ocenia wniosek kilka set razy lepiej a 

Wojewoda nie. Jest ślepy. Tu też jest ktoś ślepy, który widzi swoją rzeczywistość, 

którą sam wykreował. Warto zmienić punkt siedzenia i spojrzeć z punktu widzenia 

pacjenta. Sam się o tym przekonał, kiedy w szpitalu leżał jego ojciec. Został 

przebadany tomografem, którego wcześniej szpital nie posiadał. Mogło być jeszcze 

lepiej.  Nie było  możliwości przewiezienia go do innego szpitala. Ten rząd w 2005- 

2006 r. gdy ministrem był śp. Pan Religa, zduńskowolski szpital był do skreślenia, ale 

nie było narzędzia bo nie było zadłużenia. Dziś stworzono narzędzie, które na to 

pozwoli. Pan Wojewoda mówi „ja nic nie mogłem zrobić ja mogłem tylko to 

podpisać”. W szpitalu to człowiek powinien się najbardziej liczyć.  

To zamyka działanie i nie daje szansy na dalszą walkę nie tylko o środki unijne 

również nie daje szansy  inwestowania własnych pieniędzy, z własnego budżetu. 

Mówi, że szpital jest niepotrzebny. Gdy wejdzie rozporządzenie o dostosowaniu się 

nie będzie mógł funkcjonować. Skutek jest taki: dziś ci nie wolno nic zrobić, jutro nie 

jesteś przystosowany. To jest apel o odrobinę wyobraźni i odrobinę rozsądku.  

 

Członek Zarządu Hanna Iwaniuk stwierdziła, że choćby pękło 10 baniek, choćby się 

100 razy rozczarowała to zawsze w ważnej sprawie chce próbować, bo taki ma 

charakter, bo tak po prostu trzeba.  
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Radny Dariusz Kubiak stwierdził, że nikt nie zarzuci klubowi PiS, w poprzedniej i 

obecnej kadencji, że nie zabiegał, nie starał się i nie popierał projektów dotyczących 

rozbudowy szpitala czy inwestycji, nikt nie znajdzie głosowania gdzie radni głosowali 

przeciw. Projektów było wiele, zmieniały się, były wydawane pieniądze. To że szpital 

jest potrzebny to nie budzi żadnych wątpliwości. To partia PSL była przez osiem lat w 

koalicji rządzącej i nie dała możliwości rozbudowy szpitala. Jeżeli zarzuca się, 

Klubowi PiS że „nasi rządzą” to proszę pamiętać, że PSL rządził w tym kraju przez 8 

lat.  

 

Radny Marcin Rybka zarzucił wicestaroście bak wrażliwości i empatii gdy 

przychodzili do niego lekarze oddziału wewnętrznego. Efekt jest taki, że nastąpiła 

redukcja łóżek na tym oddziale i spadła dostępność w świadczeniu tej usługi. 

 

Wicestarosta Marcin Łabędzki stwierdził, że trudno zauważyć jak się nie było przy 

rozmowach, czy była empatia czy jej nie było.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Kochelski zaproponował głosowanie na stanowiskiem. 

 

Rada Powiatu 13 głosami za, przy 6 wstrzymujących się (J. Witkowska, P. 

Strzelczyk, P. Mataśka, M. Rybka, D. Kubiak, M. Kaczorowska) podjęła stanowisko, 

wyrażając protest wobec negatywnej opinii dotyczącej celowości inwestycji 

budowlanej obejmującej powstanie jednolitego zespołu podmiotu leczniczego – 

Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego sp. z o.o w Zduńskiej Woli, wydanej przez 

Wojewodę Łódzkiego z dnia 25 stycznia 2017 r.  

 

 

Punkt 5 

Powołanie Komisji Uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Kochelski do Komisji Uchwał zgłosił: 

1/ Radną Martę Kaczorowską– Przewodnicząca Komisji, 

2/ Radnego Adama Kaczmarka – Członek, 
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3/ Radną Hannę Iwaniuk – Członek. 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów za) przyjęła powyższy skład Komisji.  

 

Punkt 6 

Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z powierzenia Miejskiej Bibliotece 

Publicznej  im. Jerzego Szaniawskiego w Zduńskiej Woli funkcji biblioteki powiatowej 

w 2016 r.   

 

Przewodnicząca Komisji Programowo – Budżetowej Elżbieta 

Andruszkiewicz poinformowała, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Radny Dariusz Kubiak - ponieważ „Dom Kultury” wyprowadził się do ratusza, 

wobec czego pozostały wolne pomieszczenia, czy w związku z tym biblioteka 

pozyskała wolne pomieszczenia, które zostały po Miejskim Domu  Kultury.  

 

Dyrektor Biblioteki Sylwia Stasiak – Muzyka poinformowała, że biblioteka 

pozyskała wolne pomieszczenia w roku ubiegłym. Jest to sala kameralna, gdzie 

odbywały się sesje Rady Miasta. Sala ta jest wykorzystywana na spotkania 

organizowane przez bibliotekę.  

 

Rada Powiatu przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Punkt 7 

Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu Zduńskowolskiego 

w 2016 r.   

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 
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Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja przyjęła w/w informację.  

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja przyjęła w/w informację.  

 

w Zduńskiej Woli przedstawił w formie multimedialnej prezentację materiału.  

 

Radny Dariusz Kubiak zadał pytanie dotyczące stanu zatrudnienia w roku 2016 w 

stosunku do roku 2015 - jest zwiększenie, utrzymanie czy zmniejszenie.  

 

Pan Łukasz Drzewiecki Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                       

poinformował, że jest utrzymanie stanu zatrudnienia.  Jest zatrudnionych 73 

funkcjonariuszy i dwie osoby cywilne.  Taki stan utrzymuje się na poziomie 10 lat.  

 

Rada Powiatu przyjęła w/w informację.  

 

Punkt 8 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa  i porządku 

publicznego oraz skuteczności działania Komendy Powiatowej Policji w Zduńskiej 

Woli w 2016 r.  

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Pani Małgorzata Mączyńska Komendant Powiatowy Policji w Zduńskiej Woli 

przedstawiła w formie multimedialnej prezentację materiału.  

 

Radny Dariusz Kubiak zapytał o stan zatrudnienia w stosunku do roku 2015. Czy 

wszystkie etaty są obsadzone. Z czego wynika, że ilość służb, patroli wzrosła. 
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Pani Małgorzata Mączyńska Komendant Powiatowy Policji w Zduńskiej Woli 

poinformowała, że na komendzie jest 123 policjantów. Ta ilość nie zmieniała się w 

stosunku do roku poprzedniego. Na koniec roku był jeden wakat. Obecnie są dwa 

wakaty. Kilku policjantów złożyło akces odejścia. Tych wakatów może być około 

ośmiu. Pracowników cywilnych było 23 i tak jest obecnie. Nie ma wolnych wakatów. 

Ilość służb może być zwiększona przez tzw. służby ponadnormatywne (gdy jest 

dofinansowanie z samorządów – takie dofinansowanie miało miejsce w roku 2016) 

przy organizacji różnych imprez. Przy przesuwaniu policjantów z innych komórek np. 

na ulice.  

 

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do informacji zawartej w materiale dotyczącej 

przemocy w rodzinie. Jakie dalsze czynności podejmuje policja w przypadku 

przemocy fizycznej i seksualnej. Jakie czynności przyjmują skutek w przypadku tego 

typu przemocy.  

 

Pani Małgorzata Mączyńska Komendant Powiatowy Policji w Zduńskiej Woli 

poinformowała, że podejmowane są różne rodzaje czynności. Jest prowadzony 

monitoring. Gdy jest zgłoszenie przemocy fizycznej czy psychicznej wobec drugiej 

osoby, niekoniecznie musi to być rodzina, podejmowana jest interwencja. W 

przypadku niebieskiej karty dotyczy to osoby, która zamieszkuje wspólnie.   Osoby 

dostają zarzuty. Ewentualnie są wnioski o areszt. Taka sytuacja miała miejsce w 

zeszłym tygodniu, zatrzymani otrzymali areszty. Jest to różny poziom przestępstw.  

 

Rada Powiatu przyjęła w/w sprawozdanie. 

 

Punkt 9 

Sprawozdanie Starosty Zduńskowolskiego z realizacji programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli „Bezpieczny 

Powiat Zduńskowolski 2015-2018” za rok 2016.   

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  
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Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Rada Powiatu przyjęła w/w sprawozdanie.  

 

Punkt 10  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół i placówek oświatowych z budżetu powiatu zduńskowolskiego 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.   

 

Przewodnicząca Komisji Programowo – Budżetowej Elżbieta 

Andruszkiewicz poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

  

Przewodnicząca Komisji Uchwał przedstawiła projekt uchwały.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie ogółem (19 głosów za) podjęła Uchwałę Nr XXVII/17/17 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i 

placówek oświatowych z budżetu powiatu zduńskowolskiego oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.   

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego do podpisania umowy w sprawie ustanowienia partnerstwa i 

przekazania pomocy finansowej.  
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Przewodnicząca Komisji Programowo – Budżetowej Elżbieta 

Andruszkiewicz poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

  

Przewodnicząca Komisji Uchwał przedstawiła projekt uchwały.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów za) podjęła Uchwałę Nr XXVII/18/17 

w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego do podpisania umowy 

w sprawie ustanowienia partnerstwa i przekazania pomocy finansowej.  

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/86/16 w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2017-2035  –   

FK.3/17.   

 

Przewodnicząca Komisji Programowo – Budżetowej Elżbieta 

Andruszkiewicz poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
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Przewodnicząca Komisji Uchwał przedstawiła projekt uchwały.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów za) podjęła Uchwałę Nr XXVII/19/17 

w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/86/16 w sprawie uchwalenia  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2017-2035 wraz z 

autopoprawką. 

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/87/16 w sprawie       

uchwalenia budżetu na rok 2017.    

 

Przewodnicząca Komisji Programowo – Budżetowej Elżbieta 

Andruszkiewicz poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej Dariusz Kubiak poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnospołecznej Romuald Solarek 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   

  

Przewodnicząca Komisji Uchwał przedstawiła projekt uchwały.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów za) podjęła Uchwałę Nr XXVII/20/17 

w sprawie zmian w Uchwale Nr XXV/87/16 w sprawie uchwalenia budżetu na rok 

2017 wraz z autopoprawką.     

 

 

Punkt 14 

Interpelacje i zapytania Radnych.  
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Radna Jolanta Witkowska złożyła interpelacje w sprawie: 

1/ przeprowadzenia remontu ul. Kołłątaja i Niemcewicza, ustalenia kiedy remont 

nastąpi.  

2/ Usunięcia drzewa przy ul. Iwaszkiewicza 11.  

 

Radna Joanna Pawłowska złożyła interpelacje w sprawie: 

1/ POZ przy Zduńskowolskim Szpitalu Spółka z. o. o. Jak zorganizowana jest 

poczekalnia w POZ. Czy i jak rozdzielona jest cześć dla dzieci.   

2/ Ilu pacjentów zapisanych jest do przychodni na dzień 24 lutego 2017 r. czy POZ 

korzysta z podwykonawców  w zakresie podstawowych usług medycznych tzn. czy 

inny podmiot pierwszego kontaktu przyjmuje pacjentów przyszpitalnej przychodni. 

Jeżeli tak jest, to jaką korzyść czerpie ZSP Spółka z.o.o. z takiego rozwiązania.  

 

Punkt 15  

Wnioski i oświadczenia Radnych.  

 

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do wystąpienia radnego Marcina Rybki „to że 

starosta w sprawach szpitala jest niezaradny to ciągle słyszy”. Dziś było bardzo 

mocno i emocjonalnie. Przesadził pan w wielu sprawach. Obserwuje zawodowo 

zmagania szpitala i władz powiatowych od 20 lat. Tyle ile zdarzyło się dobrego za 

czasów starosty Rychlika, w tym szpitalu nie zadziało się. Sam tego nie zrobił, miał 

także wsparcie radnych. Jeżeli mówi o nieudolności to musi pamiętać, że sam 

przyłożył do tego rękę, i przespał co najmniej 7 lat, nie reagując na negatywne złe 

działania  starosty.  Składa pan złe świadectwo kolegom, którzy też już nie pierwszą 

kadencję są w radzie powiatu. Należy się zastanowić ile wniosków złożyłem by 

pomóc władzy wykonawczej by ten szpital był bezpieczny da mieszkańców. 

 

Radny Paweł Mataśka  stwierdził, że nie do końca czuje się urażony wypowiedzią 

radnego Marcina Rybki. Powiedział co powiedział. Niektórzy uważają, że powinien 

użyć innych słów, użył takich ale trafił chyba w sedno. 

 

Radny Marcin Rybka stwierdził, że wstydzić to się można podejmowanych decyzji i 

działań, które pokazują jak bardzo niekonsekwentny człowiek  jest, to oceniają ludzie 
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z zewnątrz. To był przykład z ostatnich dwóch lat. To puenta i odniesienie do tego co 

pani Pawłowska przed chwilą powiedziała. 

 

Radny Piotr Warchlewski złożył wniosek dotyczący kontroli słupów metalowych na 

terenie powiatu.  

 

Radny Adam Kaczmarek stwierdził, że podobny temat jest w gminie Zapolice w 

miejscowości Zmyślona, słup znajduje się w odległości 30-40 cm od linii asfaltu. 

Prosił o zajęcie się tą sprawą. Jest to stary słup i być może nieużywany.  

 

Radny Dariusz Kubiak nawiązał do wypowiedzi pani Pawłowskiej. W poprzedniej 

kadencji nie mieli przyjemności być razem, zaproponował sięgnąć do protokołów i 

sprawdzić ich aktywność w kwestii szpitala, w tym Marcina Rybki. W tej kadencji 

sama widziała czy byli aktywni czy nie.  

 

Radna Joanna Pawłowska nie miała na myśli aktywności polegającej na krytyce 

wniosków, które mają na celu poprawę jakości pracy i bytu tego szpital. Są tu dwie 

różne rzeczy aktywność typu krytyka a dwa krytyka kończąca się wnioskiem, jak 

rozwiązać problem, jak pomóc. 

 

Radny Dariusz Kubiak mówiąc o aktywności to nie tylko była to krytyka, jeżeli była 

mowa o rozbudowie to prosili o informacje, popierali te rozwiązania, ich aktywność 

nie sprowadzała się tylko do krytyki. Popierali także rozwiązania, które były korzystne 

dla zduńskowolskiego szpitala.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Kochelski stwierdził, że starosta szuka wyzwań, 

podejmuje trudne kroki, szuka środków. Nikt tu niczego nie przespał.  

  

Punkt 16  

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Kochelski przedstawił korespondencję.  
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Punkt 17 

Zakończenie XXVII sesji V kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Kochelski zakończył posiedzenie                         

XXVII sesji V kadencji.  

 

 

                  Przewodniczący 

     Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

 

   Janusz Kochelski  

 

 

 

 

 


